
Protokół 
XLI Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 25 kwietnia 2018r. 
 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, 
który przywitał przybyłych na sesję radnych, sołtysów, pracowników gminy oraz 
zaproszonych gości. Pan Przewodniczący zarządził głosowanie obecności i stwierdził, że 
sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan  Rajchelt 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Jacek Walkowiak 
Paweł Doba 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Jolanta Litka  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
Magdalena Sołtysiak – Kierownik Referatu Oświaty 
Kom. Eugeniusz Sierański – Komendant Komisariatu Policji w Swarzędzu 
Asp. szt. Katarzyna Karczewska – Kierownik Ogniwa Prewencji w Kleszczewie 
Podkom. Łukasz Roszczyniała – Specjalista Wydział Prewencji KM w Poznaniu 
Marcin Czajkowski – API Sp. z o. o. 
Krystian Kowalski – ENEA Operator Sp. z o. o. 
Jarosław Popowski - ENEA Operator Sp. z o. o 

 



Przewodniczący Lesiński poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad 
wcześniej i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian.  
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji  oraz przedstawienie informacji o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Kleszczewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy na lata 2018-2025. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2018r. 
9. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2018-2040. 
10. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
11. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia  
Radni nie zgłosili interpelacji.  
 
Ad. 3 porządku posiedzenia  

Przewodniczący poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do protokołu.  
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12   radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12  radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XL Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia  

Temat bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Kleszczewo w formie 
prezentacji multimedialnej przedstawiła asp. szt. Katarzyna Karczewska. Pani Karczewska 
porównała ilość interwencji w roku 2017 do roku 2016 zaznaczając, że odnotowuje się  
spadek ilości interwencji. 
 
 
Ilość przeprowadzonych interwencji w 2017 roku przedstawia się następująco: 



 
 

 
Pani Karczewska podkreśliła, że w Gminie Kleszczewo nie odnotowuje się dużej 

ilości rozbojów, ciężkich przestępstw, przestępstw narkotykowych. 
 
Porównanie ilości interwencji do roku 2016 przedstawia się następująco: 

 
 
 
 
 
 
 

 
W 2017r. zgłoszono ogółem 97 przestępstw, w tym m. in. :  

Kradzież z włamaniem  Oszustwa internetowe    Uszkodzenie mienia     Nietrzeźwi kierowcy 
                 19                                   15                                  9                                   9  
  
  Ilość przeprowadzonych postępowań wyjaśniających o wykroczenia w 2017r.  

 OGÓŁE
M 

TULC
E 

KLESZCZE
WO 

GOWRZEW
O 

KRZYŻOWNI
KI  

NAGRADOWI
CE 

INN
E 

Kradzież 
paliwa 

134 78 0 0 56 0 0 

Art. 119 § 
1 kw 
(kradzież 
mienia) 

11 9 1 1 0 0 0 

Art. 124 § 
1 kw 
(uszkodzen
ia mienia) 

2 0 0 1 0 0 1 

Inne 71 31 5 8 4 22 1 
Kierujący 
po użyciu 
alkoholu 

4 0 0 1 2 1 0 

ogółem 222 118 6 11 62 23 2 
 

Ilość zatrzymanych sprawców przestępstw 2016/2017 na terenie Gminy Kleszczewo 

 2015 2016 2017 WZROST/SPADEK 
Ilość sprawców 34 33 26 -6 

 Ogółem Tulce Gowarzewo Kleszczewo Autostrada Inne 

Interwencje ogółem 606 174 98 59 74 201 
Interwencje publiczne 422 138 85 46 45 108 
Interwencje domowe 49 23 5 2 0 19 
Kolizje 135 13 8 11 29 74 

 2015 2016 2017 WZROST/
SPADEK 

Interwencje ogółem 545 656 606 -50 
Interwencje publiczne 392 458 422 -36 
Interwencje domowe 68 80 49 -31 
Kolizje 85 118 135 +17 



Porównanie ilości zdarzeń do roku 2016 

 2015 2016 2017 Różnica Dynamika 
Przestępstwa 
ogółem 

113 117 97 -10 82,9% 

Rozboje 0 0 0 0 0% 
Bójki pobicia 3 0 0 0 0% 
Kradzież 11 21 8 -3 38,1% 
Kradzież 
samochodu 

16 11 5 -6 45,5% 

Kradzież z 
włamaniem 

14 16 19 +3 118,8% 

Oszustwa 
internetowe 

17 12 15 +3 125% 

Narkotyki 6 1 0 -1 0% 
Uszkodzenie 
mienia 

2 14 9 -5 64,3% 

Inne (w tym 
nietrzeźwi 
kierowcy) 

54 42 41 -1 97,6% 

 
W 2017 roku Ogniwo Prewencji w Kleszczewie z 222 popełnionych wykroczeń na terenie 
Gminy Kleszczewo przeprowadziło 109 postępowań o wykroczenia w tym: 
- kradzież paliwa - 96 postępowań 
- art. 119 § 1 kw – 1 postępowanie 
- art. 124 § 1 kw – 1 postępowanie 
- kolizje – 2 postępowania 
- kierujący po użyciu alkoholu – 2 postępowania 
- inne – 7 postępowań 
 
 Pani Karczewska przedstawiła statystykę dotyczącą krajowej mapy zagrożeń 
bezpieczeństwa za okres 2017 roku 
 ogółem potwierdzone niepotwierdzone 
Nieprawidłowe parkowanie 8 3 5 
Niewłaściwa infrastruktura drogowa 2 1 1 
Spożywanie alkoholu w miejscach 
niedozwolonych 

6 1 5 

Przekraczanie niedozwolonej prędkości 35 11 24 
Miejsca grupowania się małoletnich 1 - 1 
Dzikie wysypiska śmieci 3 2 1 
Zła organizacja ruchu drogowego 2 - 2 
Nielegalne rajdy samochodowe 1 - 1 
Ogółem 58 18 40 
 



Krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa w Polsce, jest to aplikacja, która stanowi platformę 
wymiany informacji pomiędzy Policją a społeczeństwem. 
Jest narzędziem informatycznym: 

• pozwalającym Policji na czytelne przedstawienie społecznościom lokalnym skali i 
rodzaju zidentyfikowanych zagrożeń (mapa statystyczna) 

• umożliwiającym mieszkańcom sygnalizowanie miejsc zagrożonych (mapa 
interaktywna) podlegających sprawdzeniu przez Policję. 

 
 W 2017r. na terenie Gminy Kleszczewo doszło do 11 wypadków drogowych w 
których zginęły 2 osoby, a 16 zostało rannych. 
W dniu 3 grudnia 2017r. w Nagradowicach doszło do wypadku drogowego z udziałem 
samochodu dostawczego Fiat Ducato i samochodu ciężarowego marki Daff z naczepą. W 
wyniku zderzenia samochodów zginął kierowca pojazdu Fiat Ducato. 
W dniu 25 listopada 2017r. w Nagradowicach na drodze 434 zderzyły się dwa pojazdy marki 
Jeep i Opel Corsa. W wyniku wypadku zginęła jedna osoba, trzy zostały ranne. 
 W dniu 01 września 2017r doszło do zatrzymania sprawcy uszkodzenia mienia oraz 
znęcania fizycznego i psychicznego nad członkiem rodziny. W trakcie prowadzonego przez 
Ogniwo Prewencji w Kleszczewie postępowania przygotowawczego ustalonemu sprawcy 
przedstawiono łącznie 15 zarzutów o popełnienie przestępstw. 
 Ogniwo Prewencji w Kleszczewie otrzymało  od Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych „NARKOGOGLE” oraz „ ALKOGOGLE”,  które umożliwiają 
trzeźwej osobie widzenie świata oczami kogoś będącego pod wpływem alkoholu, bądź 
środków odurzających. Dzięki tym urządzeniom, każdy będzie mógł sobie uświadomić jakim 
zagrożeniem jest jazda po spożyciu alkoholu i środków odurzających. 
Asp.  Karczewska przypomniała, że w ramach Programu „Bezpieczna gmina - bezpieczny 
mieszkaniec” organizowane są spotkania z mieszkańcami (przed sesjami Rady Gminy), 
zostały ustalone comiesięczne spotkania z Panem Wójtem, aby na bieżąco wymieniać uwagi. 
 Pan Eugeniusz Sierański Komendant Komisariatu Policji w Swarzędzu dodał, że 
Komenda Miejska w Swarzędzu w 2017r. borykała się z  problemami kadrowymi, od stycznia 
2018r. wszystkie wakaty są rozdane, Ogniwo Prewencji ma pełen skład osobowy. 
Utworzenie Ogniwa Prewencji w Kleszczewie podporządkowanego organizacyjnie 
Komendzie Miejskiej w Swarzędzu było bardzo dobrym rozwiązaniem.  
Od 2017r. Ogniwo Prewencji prowadzi wszystkie postępowania z terenu gminy, wyniki pracy 
policjantów są bardzo dobre, stale pracujemy aby poprawić wyniki w obszarach w których 
widzimy pewne niedociągnięcia.  Proceduralnie Ogniwo wykonuje takie prace jak posterunek 
policji. Pan Sierański podziękował policjantom za ich pracę. 
Komendant Sierański podziękował Panu Wójtowi za bardzo dobrze układającą się 
współpracę, za wsparcie, otrzymane narkogogle, alkogogle, oraz za środki przeznaczone na 
budowę posterunku policji.  
 Pan Przewodniczący podziękował Panu Sierańskiemu oraz Pani Karczewskiej za 
przedstawione sprawozdanie i przekazał głos przedstawicielowi Komendy Miejskiej w 
Poznaniu Panu Łukaszowi Roszczyniała.  
Podkom. Łukasz Roszczyniała podziękował w imieniu Komendanta Miejskiego Policji w 
Poznaniu za zaproszenie  na sesje oraz przedstawione sprawozdanie.  Pan Roszczyniała 
powiedział, że w kwestii utworzenia Posterunku Policji w Kleszczewie więcej do 
powiedzenia będzie miał Pan Wójt.  



 Pan Wójt powiedział, że współpracę z Ogniwem  Prewencji ocenia wysoko. Gmina 
stale i szybko się rozwija, co pociąga za sobą konieczność dalszych działań. Potrzebna jest 
determinacja po obu stronach w celu utworzenia posterunku policji  na terenie gminy.  Ze 
strony Policji jest deklaracja, że posterunek zostanie utworzony wtedy gdy będzie siedziba. 
Sprawy proceduralne związane z budową budynku są skomplikowane. Projekt nadal jest w 
Starostwie, czekamy na pozwolenia  na budowę.  
Niepokojące jest stanowisko Komendy Miejskiej ponieważ nie widać zaangażowania w 
utworzenie posterunku. Komenda nie zamierza przekazać żadnych środków na budowę i 
wyposażenie Posterunku. Podobnie stanowisko prezentuje Starostwo Powiatowe.  
Projekt budowy posterunku policji w Kleszczewie został przychylnie oceniony przez 
Komendanta Głównego Policji. Nie ma przeszkód związanych z kwestią własności i 
użytkowania, które budziły wcześniej wątpliwości (wspólny budynek dla OPS  i Policji). 
Czekamy na odpowiedź ze strony Komendy Głównej na wniosek o dofinansowanie budowy. 
 Radny Andrzej Szymczak opisał sytuację jaka ma miejsce w Tulcach na osiedlu 
Przylesie. Jest tam niewystarczająca liczba miejsc parkingowych, w związku z czym część 
kierowców świadomie parkuje w sposób niedozwolony. Na tych kierowców kierowane są 
anonimowe zgłoszenia do „Mapy zagrożeń bezpieczeństwa”, a na samochodach naklejane są 
obelżywe naklejki, czy jest to wykroczenie? 
Pani Karczewska odpowiedziała, że zajmie się tym tematem i sprawdzi czy umieszczanie 
naklejek jest uszkodzeniem mienia, czy można to zakwalifikować pod wykroczenie. 
Pan Sierański odpowiedział, że problem niewystarczającej ilości miejsc parkingowych 
dotyczy wielu osiedli. Policja stara się wyważać problem, reagować na zgłoszenia 
niewłaściwego parkowania, mając też na uwadze problem braku miejsc postojowych. 
Pani Mecenas powiedziała, że problem naklejek na autach w Trójmieście został potraktowany 
jako wykroczenie i karany grzywną, a w celu wykrycia sprawcy posłużono się 
monitoringiem. 
 Pan Wójt powiedział, że na mapie zagrożeń umieszczane są miejsca, w których 
sytuacja  nie jest zła, nie jest zagrożeniem. Zgłoszenia należy dokładnie weryfikować. Na 
mapie zagrożeń bezpieczeństwa zgłoszono brak oświetlenia i bardzo zły stan drogi 
(zagrażający bezpieczeństwu użytkowników) w Tulcach na ul. Narcyzowej. Ulica posiada 
oświetlenie - jedna z latarń stoi przy posesji osoby zgłaszającej, stan drogi gruntowej dobry. 
Miejsce to  nie powinno być oznaczone na mapie zagrożeń. 
Pani Karczewska odpowiedziała, że zgłoszenia może dokonać każdy obywatel, natomiast 
Policja ma obowiązek je zweryfikować. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia  

Projekt uchwały Nr XLI/332/2018 w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy na 
lata 2018-2025 przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt był szczegółowo omawiany podczas 
posiedzeń Komisji Rady Gminy. Strategia obejmuje lata 2018-2025 i zawiera informacje o:  
- Sytuacji w Gminie Kleszczewo w kontekście powiatu i kraju 
- Uwarunkowaniach rozwoju gminy 
- Wizję i misję rozwoju gminy 
- Cele strategiczne 
- Programy i projekty strategiczne 
- Określenie zbieżności strategii rozwoju gminy ze strategiami na szczeblu wojewódzkim i 
krajowym 



- Wdrażanie strategii rozwoju gminy. 
Strategia jest dokumentem przyjętym  na lata 2018-2015,  który może być uaktualniany. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLI/332/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia  

Projekt uchwały Nr XLI/333/2018 w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła Pani 
Magdalena Sołtysiak. Pani Sołtysiak poinformowała, że projekt uchwały zawiera 
uregulowania odnoszące się do zmienionego stanu prawnego. Projekt był szczegółowo 
omawiany podczas posiedzeń Komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XLI/333/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia  

Projekt uchwały Nr XLI/334/2018 w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2018r. 
przedstawiała Pani Skarbnik.  
W planie dochodów wprowadza się: 
- w rozdziale 01095- zwiększenie dochodów i wydatków z dotacji na zadania zlecone- zwrot 
części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 
produkcji rolnej przez rolników- I termin płatniczy – 333.316,38 zł 
- w rozdziale 60004- zmniejszenie w planie dochodów i wydatków o kwotę 1.445,00 zł z 
tytułu udziału środków z UE w realizacji projektu pn. ”Budowa zintegrowanego węzła 
przesiadkowego wraz z infrastrukturą towarzyszącą oraz inwestycje w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na terenie Gminy Kleszczewo”. Ponadto zmniejszono udział środków 
własnych gminy zachowując wymagany wkład 15% oraz środków przewidzianych na 
dokapitalizowanie spółki na  realizację w/w projektu. 
 
- rozdziale 63095 - w planie dochodów i wydatków wprowadzono środki z dotacji celowej w 
wys. 2.000,00 zł, pozyskane w ramach  LGD Trakt Piastów „Aktywne sołectwo” - przez 
sołectwo Tanibórz z przeznaczeniem na działalność turystyczną – 2.000,00 zł 
- w rozdziale 85195- zwiększenie dochodów i wydatków z dotacji na zadania zlecone – 
383,00 zł 



- w rozdziale 85213- zmiany w planie dochodów i wydatków w zakresie dotacji na zadania 
zlecone i własne. 
 - w rozdziale 85216- zmiany w planie dochodów i wydatków w zakresie dotacji na zadania 
własne (zasiłki stałe). 
- w rozdziale 85415- zmiany w planie dochodów i wydatków w zakresie dotacji na zadania 
własne (pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym) – 35.350,00 zł 
- w Dziale 855 Rodzina: zwiększenie dochodów i wydatków z dotacji na zadania zlecone – 
Karta Dużej Rodziny 
- w rozdziale 92109- w planie dochodów i wydatków wprowadzono środki z dotacji celowej 
w wys. 2.000,00zł, pozyskane w ramach  LGD Trakt Piastów „Aktywne sołectwo” -przez 
sołectwo Śródka z przeznaczeniem na świetlice wiejskie. 
- w rozdziale 92695- w planie dochodów i wydatków wprowadzono środki z dotacji celowej 
w wys. 2.000,00zł, pozyskane w ramach  LGD Trakt Piastów „Aktywne sołectwo” -przez 
sołectwo Tulce z przeznaczeniem na kulturę fizyczną. 
Łączne zwiększenie dochodów o kwotę 374.167,00 zł 

W planie wydatków ujęte wszystkie dotacje, które były przedstawione po stronie 
dochodów oraz: 
- w rozdziale 01010- zwiększenie planu o kwotę 367.000,00 zł  na objęcie udziałów w 
Zakładzie Komunalnym Sp. z o.o. w Kleszczewie z przeznaczeniem na  kanalizację i 
wodociąg do terenów inwestycyjnych w miejscowości Krzyżowniki. 
- w rozdziale 60013- wprowadzono plan wydatków w wys. 415.000,00 zł na dotację dla 
Województwa Wielkopolskiego z przeznaczeniem na budowę ścieżki rowerowej wzdłuż 
drogi wojewódzkiej nr 434 na odcinku z Kleszczewa do Nagradowic. 
- w rozdziale 60016- zwiększono plan wydatków o 200.000,00 zł na zadanie pn.” 
Modernizacja byłej drogi powiatowej nr 2442P Czerlejno-Markowice”, zwiększenie  o 
350.000,00 zł na budowę ul. Narcyzowej w Tulcach. Wprowadzono plan wydatków na 
budowę drogi do terenów inwestycyjnych w miejscowości Krzyżowniki w wys. 500.000,00 
zł. Zmniejszenie wydatków w §4300 o kwotę 2.500,00 zł w ramach Funduszu Sołeckiego 
Szewce (przesunięcie do 92695/6050 – zmiana przedsięwzięcia na podstawie uchwały z 
zebrania wiejskiego. 
- w rozdziale 75011- przesunięcia pomiędzy paragrafami w zakresie wydatków  na zadania 
zlecone. 
- w rozdziale 75075- zmniejszenie wydatków w ramach Funduszu Sołeckiego Szewce 
(przesunięcie do 92695/6050 –zmiana przedsięwzięcia na podstawie uchwały z zebrania 
wiejskiego).  
- w rozdziale 75095- zwiększenie środków o 400,00 zł na usługi związane z działalnością 
sołtysów. 
- w rozdziale 75412- wydatki: przesunięcia pomiędzy paragrafami w zakresie wydatków z 
Funduszu Sołeckiego- sołectwa Zimin. 
- w rozdziale 75702- (największa zmiana w stosunku do projektu omawianego podczas 
posiedzeń komisji) wprowadzono w planie wydatków §8030 kwotę 2.059.259,00 zł w 
związku z poręczeniem kredytu w wys. 3.952.048,66zł (w kwocie 2.059.259,00 zł dla roku 
2018 oraz  w kwocie 1.892.789,66 zł dla roku 2019) dla Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. - 
przeznaczonego na zapłatę podatku VAT od realizacji inwestycji pn. „Budowa 
zintegrowanego węzła przesiadkowego wraz z infrastrukturą towarzyszącą oraz inwestycje w 
zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Kleszczewo”. 



- w rozdziale 90003- wydatki: przesunięcia pomiędzy paragrafami w zakresie wydatków z 
Funduszu Sołeckiego- sołectwa Tulce – 300,00 zł 
- w rozdziale 90015- zwiększenie wydatków o 9.225,00 zł na projekt oświetlenia drogowego 
ul. Gajowej  w Tulcach. 
- w rozdziale 90095- przesunięcie środków w wys. 400,00zł do rozdziału 75095. 
- w rozdziale 92601- zwiększono plan wydatków w §6050 o kwotę 7.000,00 zł na dodatkowe 
prace związane z budową boiska wielofunkcyjnego w Tulcach. 
- w rozdziale 92695- w planie dochodów i wydatków wprowadzono środki z dotacji celowej 
w wys. 2.000,00zł, pozyskane w ramach  LGD Trakt Piastów „Aktywne sołectwo” - przez 
sołectwo Tulce z przeznaczeniem na kulturę fizyczną. 
Zmniejszenie w §4210 o kwotę 4.981,35zł w ramach F.S. Szewce (przesunięcie do 
92695/6050 – zmiana przedsięwzięcia na podstawie uchwały z zebrania wiejskiego).  
Zwiększenie o kwotę 7.500,00 zł w §6050 – utwardzenie terenu przy placu zabaw w 
miejscowości Szewce w ramach Funduszu Sołeckiego 

Łączne zwiększenie wydatków o 4.075.326,00 zł, ostateczna kwota wydatków – 
73.896.199,00 zł 

Do projektu uchwały omawianego podczas Posiedzeń Komisji wprowadzono paragraf 
12a, dotyczący poręczenia udzielanego Zakładowi Komunalnemu, w brzmieniu: 
„§12a 
1. Ustala się łączną kwotę poręczeń i gwarancji udzielanych przez Wójta w roku budżetowym 
2018 w wysokości 3.952.048,66 zł. 

2. Ustala się kwotę wydatków przypadających do spłaty w 2018 roku, zgodnie z zawartą 
umową, z tytułu udzielonych poręczeń i gwarancji w wysokości 2.059.259,00zł.” 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XLI/334/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia  

Projekt uchwały Nr XLI/335/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2018-2040 przedstawiała Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik poinformowała, że zgodnie ze zmianami w budżecie w 2018 roku, dokonano 
następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2018-
2040: 
Zwiększenie dochodów w 2018 r.               374.167,00 zł 
w tym: 
Zwiększenie dochodów bieżących                375.612,00 zł 
Zmniejszenie dochodów majątkowych         -1.445,00 zł 
Zwiększenie wydatków w 2018 r.               4.075.326,00 zł 
w tym: 
Zwiększenie wydatków bieżących                2.427.371,37 zł 



Zwiększenie wydatków majątkowych           1.647.954,63 zł 
Deficyt (plan) po zmianach                         -21.577.651,00 zł 
Zwiększenie przychodów                             3.701.159,00 zł 
Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 
 1) Budowa dróg gminnych w Tulcach; 
 2) Budowa kompleksu lekkoatletycznego i boiska wielofunkcyjnego w Tulcach, 
wariant - bieżnia okrężna 200 m treningowy; 
 3) Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego wraz z infrastrukturą towarzyszącą 
oraz inwestycje w zakresie publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Kleszczewo 
w tym (w tym dokapitalizowanie spółki w 2017r. 38.190,00 zł., i w 2018r. 1.342.995,00 zł i w 
2019 r. 1.234.428,04 zł); 
 4) Dokapitalizowanie  ZK Sp. z o.o. w  KLESZCZEWIE w formie objęcia udziałów-  
z przeznaczeniem  na  zadania w zakresie infrastruktury wodociągowej i sanitacyjnej wsi oraz 
inne inwestycje,  w tym min.: Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w 
Nagradowicach wraz z rozbudową sieci kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej.; 
Pomimo wprowadzonych zmian w wydatkach majątkowych, wyniku budżetu , przychodów 
budżetu kwota spłaty długu rozłożona nadal do 2040r. 
Wydatki z udziałem środków z UE w załączniku Nr 1 do WPF wykazane są z udziałem 
środków własnych niekwalifikowalnych w projekcie. Jednakże są zgodne z wydatkami 
wykazanymi w załączniku Nr 2 – wykaz przedsięwzięć poz. 1.1.2 w limicie wydatków 2018r. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 

 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XLI/335/2018 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

Ad. 10 porządku posiedzenia  
 Radny Lammel poinformował, że tematem posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska w dniu 16.04.2018 była działalność Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa. 
Radna Batycka poinformowała, że tematem wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty i 
Kultury oraz Komisji Finansowo – Gospodarczej w dniu 17.04.2018 było bezpieczeństwo 
publiczne na terenie gminy i działalność Ogniwa Prewencji. 

Ad. 11 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie  międzysesyjnym: 

5.04.2018r.  – W Urzędzie Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego miało miejsce 

podpisanie umów na termomodernizację ZS w Kleszczewie, SP w Ziminie oraz świetlicy 
wiejskiej w Poklatkach. Odbyła się także konferencja prasowa, podczas której przedstawiciele 
beneficjentów zaprezentowali dofinansowane projekty. 
Marszałek Marek Woźniak podpisał cztery umowy: z burmistrzem Miasta i Gminy 
Kórnik,  burmistrzem Miasta i Gminy Buk, burmistrzem Gminy Kostrzyn oraz z Wójtem 



Gminy Kleszczewo. Umowy zostały zawarte na dofinansowanie inwestycji z WRPO 2014+ 
na łączną kwotę ponad 6,5 mln złotych w ramach Poddziałania 3.2.3 „Poprawa efektywności 
energetycznej w sektorze publicznym w ramach ZIT dla MOF Poznania”. Łączna kwota 
projektów wynosi ponad 8,7 mln zł, w tym wysokość środków przekazanych z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego to ponad 6, 5 mln zł.  

Środki otrzymane z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego przez Gminę 
Kleszczewo - blisko 2,15 mln złotych, pozwolą przeprowadzić  termomodernizację 
budynków – szkół w Kleszczewie i Ziminie oraz świetlicy wiejskiej w Poklatkach. W ramach 
dofinansowanego projektu zostanie przeprowadzonych szereg zadań związanych m.in. z: 
ociepleniem ścian zewnętrznych, stropodachu i podłogi na gruncie, wymianą nieszczelnych 
okien i drzwi, instalacji oświetleniowej oraz pylonu wejściowego, montażem żaluzji 
elektrycznych, modernizacją instalacji centralnego ogrzewania, a także instalacji ciepłej wody 
użytkowej polegającej na montażu kolektorów słonecznych. Realizacja  projektu wpłynie 
znacząco na ograniczenie wydatków eksploatacyjnych, remontowych oraz kosztów 
ogrzewania. 

13.04.2018r.  - W świetlicy wiejskiej w Gorzuchowie (gm. Kłecko) odbyło się podpisanie 

umów w ramach programu Aktywne Sołectwa LGD 2018. 
Sukces dla 18 wniosków (na 28 złożonych), w tym 3  z gminy Kleszczewo: Śródka - 
Krzyżowniki, (Nasza wieś Biało-czerwona – barwy narodowe łączą pokolenia ); Tulce-
Komorniki (Zajęcia sportowo-rekreacyjne na ścieżce przyrodniczej Skarby lasu) i Tanibórz-
Szewce (Wycieczka śladami niepodległości z wieczorem patriotycznym przy ognisku) -
dotacja w wysokości 2000 zł na organizację imprez dla mieszkańców.  
 
14.04.2018r. – Na wspólne zaproszenie Wójta Gminy Kleszczewo, Rady Sołeckiej Tulce, 
Nadleśnictwa Babki oraz Koła Łowieckiego Nr 9 DIANA została zorganizowana, już po raz 
10, akcja sprzątania lasu w Tulcach. Coroczne akcje prowadzone od dekady owocują tym, że 
z roku na rok zbieramy coraz mniej śmieci, podczas pierwszej akcji zebrano ponad 15 ton 
odpadów, obecnie kilkaset kilogramów. 

18.04.2018r. – Odbyło się spotkanie Komitetu Rewitalizacji. Wybrano Przewodniczącego -  
Sławomira  Palickiego oraz Zastępcę Panią Reginę Batycką. Komitet Rewitalizacji stanowi 
forum współpracy i dialogu interesariuszy z organami gminy, a także sprawuje funkcje 
opiniodawczo – doradcze w sprawach związanych z przygotowaniem i wdrażaniem Programu 
Rewitalizacji dla Gminy Kleszczewo oraz oceną przebiegu procesu rewitalizacji w Gminie 
Kleszczewo. Kolejne zebranie Komitetu odbędzie po rozpatrzeniu wniosków, złożonych do 
UMWW na dofinansowanie 2 zadań w Gminie Kleszczewo tj.: budowa świetlicy wiejskiej w 
Nagradowicach oraz modernizacja świetlicy wiejskiej w Komornikach wraz z rewitalizacją 
zabytkowego parku i rekultywacją stawu i najbliższego otoczenia. 

19-21.04.2018r. - W LGD Trakt Piastów  miała miejsce wizyta przedstawicieli LGD Rieska 
Leader. Fińska delegacja zapoznała się z funkcjonowaniem Lokalnej Grupy Działania Trakt 
Piastów, odbyły się spotkania z beneficjentami programów unijnych realizowanych z 
udziałem LGD,  
Goście z Finlandii mieli okazję zapoznać się z walorami turystycznymi regionu.  



Zarówno strona fińska jak i polska wyraziła bardzo duże zadowolenie z dotychczasowej 
współpracy, która pozwala na czerpanie doświadczeń przy realizacji zadań wspierających 
lokalną społeczność oraz poszerzanie wiedzy w zakresie możliwości dla rozwoju 
przedsiębiorczości. Współpraca  pomiędzy LGD finansowana jest ze środków unijnych. 

 

21.04.2018 - W gminie Czerwonak, odbyło się III Forum Kobiet Lokalnych Grup Działania. 
Wydarzenie wpisane było w realizację międzynarodowego projektu współpracy z Rieska 
Leader w Finlandii, o nazwie „Aktywność – natura i przedsiębiorczość”. Współorganizatorem 
wydarzenia był GOK SOKÓŁ w Czerwonaku. 
Pogram obejmował warsztaty (m.in. warsztaty czerpania papieru, warsztaty biżuteryjne) oraz 
wykłady („Rola kobiet w fińskiej gospodarce”, „Siła współpracy”, „Czy biznes ma płeć”). 
Odbył się także kiermasz wyrobów tradycyjnych i rękodzieła, wytwarzanych przez 
mieszkańców LGD „Trakt Piastów” i animacje dla dzieci. 
 

Inwestycje w trakcie realizacji: 
- budowa boiska uniwersalnego o sztucznej nawierzchni trawiastej w Gowarzewie,  
- budowa kanalizacji sanitarnej w Gowarzewie – dobiega końca,  
- rozbudowa szkoły w Tulcach  - na etapie stanu surowego zamkniętego 
- budowa boiska lekkoatletycznego w Tulcach, 
- budowa oświetlenia ulicznego 252 punkty świetlne (Gowarzewo, Tulce, Poklatki, 
Krzyżowniki, Nagradowice, Tanibórz, Zimin),  
- termomodernizacja SP w Ziminie  
- przebudowa drogi powiatowej Kleszczewo-Swarzędz 
Nowe przedsięwzięcia:  
- dobiega końca procedura przetargu na termomodernizację Zespołu Szkół w Kleszczewie i 
świetlicy w Poklatkach. Dla części I Termomodernizacja świetlicy w Poklatkach została 
wybrana oferta konsorcjum, którego liderem jest  DANMAR-BUD Sp. z o.o. z Poznania -
wartość oferty 266.789,32 zł,   
Dla części II Termomodernizacja ZS Kleszczewo wybrano ofertę firmy - Przedsiębiorstwo 
Budowlane Constructo Sp. z o.o. z Rogówka - wartość oferty 1.481.092,20 zł,  
- rozpoczęto budowę zbiorników retencyjnych na wodę na 2 stacjach wodociągowych: w 
Kleszczewie i Gowarzewie. Obecnie trwają prace w Kleszczewie - montaż zestawu 
hydroforowego i przebudowa stacji jednostopniowej na dwustopniową - pozwoli to 
zgromadzić zapas wody w okresie mniejszego poboru (np. w nocy) w celu nie dopuszczenia 
do jej niedoboru w okresie szczytu zapotrzebowania, bądź awarii. Ten sam wykonawca 
zajmie się modernizacją układu hydroforowego w Gowarzewie. Koszt modernizacji stacji w 
Kleszczewie 324 tys. zł, w Gowarzewie 424 tys. zł.  
-  wybudowano  150 m wodociągu w ul. Tuleckiej w Gowarzewie od ul. Swarzędzkiej do 
Czereśniowej  - koszt 159,9 tys. zł, 
- Uruchomiono alternatywne zasilanie Komornik, Bylina i Tulec z Krerowa - odcinek 
wodociągu o śr 150mm, długości 290m, w tym przecisk pod autostradą A2 o długości 100m - 
koszt 275 tys. zł. Na najbliższe dni zaplanowano przejęcie zasilania Komornik i Bylina od 
RSP w Komornikach.  
Dla mieszkańców Komornik zmiana ta oznacza zwiększenie bezpieczeństwa dostaw wody, 
ponieważ zasilanie może być realizowane także w sytuacji braku prądu. Dodatkowo wraz z 



wykonaniem zasilania z Krerowa poprawiła się możliwość przesyłu wody z Tulec (poprzez 
wodociąg zasilający MOP).   
- dobiega końca równanie dróg gruntowych na terenie Gminy.  
 

Pan Marcin Czajkowski w imieniu firmy ENEA Operator przedstawił prezentację 
multimedialną dotyczącą „Projektu przebudowy  linii napowietrznej 110 kV Kromolice - 
Nagradowice - Kromolice - Swarzędz oraz Kromolice – Gądki wraz z budową RS 110 kV 
Garaszewo w celu zwiększenia bezpieczeństwa energetycznego aglomeracji poznańskiej oraz 
budowa linii napowietrznej dwutorowej w relacji Nagradowice-RS Garaszewo” 
Cała inwestycja obejmuje: 
1) Budowę dwóch odcinków linii kablowych (od słupa Y do RS Garaszewo) dla połączenia z 
dwutorową linią napowietrzną relacji Nagradowice –Garaszewo; 
2) Budowę dwutorowej linii napowietrzno-kablowej relacji Nagradowice –Kromolice –
Swarzędz (do projektowanego słupa nr 39 obecnej relacji linii Swarzędz –Nagradowice); 
3) Budowę jednotorowej linii napowietrzno– kablowej Kromolice –Nagradowice do nowego 
słupa nr 1 przy GPZ Nagradowice; 
4) Budowę linii napowietrznych relacji Starołęka –Garaszewo, Garaszewo –Żegrze 
(wprowadzenie do stacji Garaszewo); 
5) Budowę dwóch linii kablowych 110 kV relacji Garaszewo – Żegrze, Bema –Garaszewo; 
6) Budowę RS 110 kV Garaszewo oraz linii kablowych 15 kV zasilanych potrzeby własne 
stacji; 
7) Budowę dwutorowej linii napowietrznej relacji Nagradowice –Garaszewo(odc. GPZ 
Nagradowice –słup Y), Kromolice –Garaszewo(odc. Słup nr 1 przy GPZ Nagradowice –słup 
Y). 

Procedura: 
1.Zmiana Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Kleszczewo 
przyjętego uchwałą Nr XXXVII/181/2005 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 30 września 
2005r. w zakresie nowych linii 110 kV; 
2. Uzyskanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach realizacji przedsięwzięcia; 
3. Uzyskanie decyzji zezwalających na wyłączenie gruntów rolnych z produkcji; 
4. Uzyskanie decyzji o pozwoleniu na budowę. 
Ponadto, 
- pozyskanie praw do dysponowania nieruchomością na cele budowlane; 
- notarialne ustanowienie służebności przesyłu. 
Terminy realizacji: 
- Prace planistyczne styczeń 2019r. 
- Decyzja Środowiskowa kwiecień 2019r.  
- Pozwolenie na budowę lipiec 2019r 
Część niniejszego zadania, w tym budowa: 
- dwutorowej linii 110 kV napowietrzno-kablowej relacji Nagradowice – Kromolice –
Swarzędz; 
-  jednotorowej linii 110 kV napowietrzno-kablowej Kromolice – Nagradowice 
objęta jest dofinansowaniem ze środków Funduszy Europejskich. 
Celem projektu jest zwiększenie bezpieczeństwa dostaw energii elektrycznej. 
 Do przedstawionych informacji zostały zadane następujące pytania: 



Pan Paweł Doba spytał czy zakres prac przewiduje modernizację linii Nagradowice – 
Swarzędz? 
Pan Kowalski odpowiedział, że ta linia nie jest obecnie przewidziana do całkowitej 
przebudowy, będą wykonywane prace obejmujące wymianę izolacji, regulację zwisów. 
 Radny Rajchelt poprosił o wyjaśnienie jak będzie wyglądała przebudowa na „starym 
odcinku”, oraz jaka odległość dzieli planowaną linię od najbliższych zabudowań? 
Pan Czajkowski odpowiedział, że w celu jak najmniejszej ingerencji planuje się zachować 
istniejący korytarz. Istnieje prawdopodobieństwo, że słupy pozostaną w tych samych 
miejscach. Odległość do najbliższych zabudowań to ok. 150-180m w miejscowości Zimin. 

Radny Łukasz Szymczak spytał jakie korzyści dla mieszkańców gminy Kleszczewo 
przyniesie realizacja tej inwestycji? Często zdarzają się wyłączenia zasilania. 
Pan Popowski odpowiedział, że omawiana inwestycja dotyczy linii wysokich napięć 110 kV, 
nie średnich napięć. Na liniach średnich napięć 15 kV planowane są inwestycje w kolejnych 
latach. Obecnie duże nakłady ponoszone są na montowanie wewnątrz sieci rozłączników 
sterowanych radiowo. Rozpoczęło się wdrażanie inteligentnego systemu detekcji uszkodzeń. 

Pan Czajkowski poinformował, że pracownicy inwestora są do dyspozycji 
mieszkańców. Firma chciałaby przeprowadzić spotkania informacyjne z mieszkańcami, a 
także indywidualnie z właścicielami nieruchomości objętych planowaną inwestycją. Z 
każdym właścicielem nieruchomości  będzie podpisana umowa o ustanowienie służebności 
przesyłu. Dyskusje dotyczące odszkodowań prowadzone będą na podstawie operatów 
szacunkowych przygotowanych przez biegłych. Mieszkańcy gminy będą uprzedzani o 
wizytach mediatorów. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia  
 Pan Wójt poprosił sołtysów o zwrócenie uwagi na sposób wydatkowania środków z 
funduszu sołeckiego. Do Gminy wpłynęły zarzuty, że ze środków publicznych organizowane 
są imprezy o charakterze prywatnym. Odnosząc się do sytuacji jaka miała miejsce w jednym z 
sołectw, Pan Wójt powiedział, że nie można organizować przedsięwzięć o charakterze 
zamkniętym, z ograniczoną liczbą uczestników. Informacja o imprezie nie może być 
umieszczona wyłącznie na prywatnych stronach i profilach społecznościowych. Fundusze 
sołeckie muszą być wydatkowane w sposób transparentny. Informacje o organizowanych 
imprezach powinny być przekazywane przede wszystkim oficjalnymi środkami przekazu 
takimi jak strona internetowa UG, facebook Gminy, strona Gminnego Ośrodka Kultury. 
Imprezy muszą być ogólnodostępne, nie należy organizować przedsięwzięć dla ograniczonej 
liczby osób. W przypadku gdy liczba uczestników została ograniczona, należało przynajmniej 
przedstawić kryteria wyboru uczestników.  
 Radny Bytniewski odnosząc się do wypowiedzi Pana Wójta powiedział, że wiedział o 
planowanym przedsięwzięciu, było one ujęte w harmonogramie wydarzeń i imprez 
przewidzianych w preliminarzu funduszu sołeckiego. Impreza miała bardzo pozytywny 
odbiór wśród uczestników. Zgadza się, że informacja o przeprowadzonych warsztatach 
powinna być sformułowana bardziej szczegółowo, powinny być podane kryteria 
uczestnictwa. Sama informacja powinna być umieszczona na stronie internetowej Gminy, 
bądź udostępniona w formie kurendy. Należy wypracować formę informowania mieszkańców 
zarówno drogą tradycyjną jak i elektroniczną.  
 Radny Rajchelt spytał, czy jest planowana zmiana rozkładu jazdy autobusów? 
Przejazdy często są „puste”, jest niewielu pasażerów. 



Podobną opinię wyrazili sołtysi. Kursy autobusów są zbyt częste i o niewłaściwych 
godzinach. 
Pan Wójt odpowiedział, że w związku z inwestycjami drogowymi, wprowadzone są objazdy 
dla autobusów, co zapewne wpływa na czas kursowania. Nie jest to właściwy moment na 
dokonywanie zmian w rozkładzie jazdy. 
 Radny Łukasz Szymczak spytał kto uporządkuje i naprawi drogi używane obecnie w 
Gowarzewie jako objazdy? 
Pan Wójt odpowiedział, że sytuacja dotycząca dróg jest skomplikowana. W związku z 
prowadzeniem jednocześnie dwóch inwestycji - budowa drogi powiatowej i budowa 
kanalizacji Gmina musiała udostępnić objazdy by budowa kanalizacji nie opóźniła budowy 
drogi powiatowej.  Naprawa dróg pozostanie w gestii Gminy. 
 Sołtys Zimina zwrócił uwagę na bardzo zły stan drogi z Krerowa do Bieganowa i 
poprosił o zgłoszenie sprawy do Starostwa Powiatowego. 
Pan Wójt odpowiedział, że przygotowywana jest inwestycja obejmująca remont tej drogi. 
Gmina będzie wnioskować o bieżące remonty i naprawy. 
 

Ad. 13 porządku posiedzenia  
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  

za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 19:05. 
 
 
 
Protokołowała: 
Agata Zdobylak 

 

Za zgodność z przebiegiem obrad 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Henryk Lesiński 
 


